
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
Geachte lezer, 
 
Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de door mevrouw A. Poelstra-Bos, de 
heer T. van de Vendel, de heer T. van Zoelen en mevrouw E. Bernabela van D66, 
GroenLinks, Partij voor de Dieren en Partij voor het Noorden gestelde vragen ex art. 
36 RvO over Stop Afval van Stad naar Wad. De brief van de vragenstellers treft u als 
bijlage aan.  
 

1. Is het College bekend met het onderzoeksrapport van het project Stop Plastic 
van Stad naar Wad? 
Ja, wij zijn een van de opdrachtgevers (samen met het Ministerie van IenW, 
Waterschap Noorderzijlvest, Waddenfonds en Groningen Seaports) van dit 
onderzoek en waren nauw betrokken. Er is na de brede eindpresentatie van het 
onderzoek een sessie georganiseerd om samen te kijken naar concrete 
oplossingen. Hierbij waren medewerkers van gemeente Groningen, 
Waterschap Hunze en Aa’s en Waterschap Noorderzijlvest aanwezig.     

 
2. Is het college het met de fracties eens dat dit een onwenselijke situatie is die we 

moeten voorkomen? 
Wij vinden de huidige situatie onwenselijk.  

 
De onderzoekers dragen enkele oplossingen voor zoals het plaatsen van 
afvangsystemen bij de Borgburg. 

3. Wat vindt het college van de voorgestelde oplossingen? 
De onderzoekers geven aan dat afvangsystemen een laatste middel zijn in het 
verminderen van drijfvuil richting de Waddenzee. Preventieve maatregelen om 
zwerfafval en drijfvuil te voorkomen hebben de voorkeur. Wij sluiten ons 
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hierbij aan. Het onderzoek biedt voldoende aanknopingspunten om preventieve 
maatregelen te verkennen en te implementeren. 

 
4. Is het College bereid om deze vangsystemen te plaatsen? Zo nee, waarom niet? 

We willen samen met onze partners de vervolgstappen bepalen. Dit zijn nu de 
Waterschappen Hunze en Aa’s en Noorderzijlvest. Ook gaan we contact 
zoeken met provincie Groningen voor mogelijke samenwerking. Op dit 
moment zijn er nog te veel onduidelijkheden om efficiënt en doelmatig 
afvangsystemen te realiseren. Daarom gaan we samen met onze partners 
nadere onderzoeken doen, waarbij de nadruk ligt op het beter in beeld brengen 
van de (natuurlijke) transportroutes en de gevolgen van plasticdegradatie. Het 
onderzoek van Noria met de benoemde afvanglocaties vormt een goede basis 
voor het verdere onderzoek.  

 
5. Zo ja, is het College van plan om samen met de waterschappen zich ten doel te 

stellen om een sluitend netwerk van vangsystemen te ontwikkelen zodat er geen 
afval meer in de Waddenzee terechtkomt? 
Wij stellen ons als doel om efficiënte en doelmatige maatregelen te realiseren 
tegen het verspreiden van plastic (en ander afval). Deze maatregelen bestaan 
uit 1 afvalpreventie, 2 betere afvalopvang, 3 opvangen van plastic (en ander 
afval) bij bijvoorbeeld regenwaterriooluitlaten of kades en 4 opvangsystemen 
in het oppervlaktewater waar dit nodig en effectief is. 
 

Sigarettenfilters, plastic folies en verpakkingen van snoep, snacks en chips zijn 
volgens de onderzoekers de grootste vervuilers. Preventieve maatregelen om ervoor te 
zorgen dat deze producten bij voorbaat niet in de Diepenring belanden, zijn nog 
belangrijker. 

6. Ziet het college ook oplossingen om te voorkomen dat het afval überhaupt op 
straat en in de Diepenring belandt? Wat gaat het college hier aan doen? 
Preventie van zwerfafval in de wateren is het meest effectief om drijfvuil 
richting de Waddenzee tegen te gaan, zo geven de onderzoekers aan. Wij 
sluiten ons hierbij aan. Het huidige beleid op zwerfafval richt zich voor een 
groot deel op preventieve maatregelen. Zo richten we ons op educatie, 
bewustwording, betrokkenheid van inwoners, goede voorzieningen, inrichting 
en beheer. Mede door dit rapport wordt er gekeken naar oplossingen op 
probleemlocaties en in het algemeen op het voorkomen van peuken op straat. 
Het eindrapport van Noria geeft inzicht in bronnen van drijfvuil en geeft een 
basis voor de communicatie met inwoners over het belang van tegengaan van 
zwerfafval. 

 
We vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 


